
P R O T O K Ó Ł  Nr XIV/2012 
z obrad XXIX Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie  

z/s w Mszanowie  
 

Sesja odbyła się w dniu 28 grudnia 2012 roku, w sali narad Gminnego Centrum 
Kultury w Mszanowie i trwała do godz. 15:10. 

 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz.12:30 otworzył XXIX Sesję 

Rady Gminy. Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w 
posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 
osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 
Nieobecny radny Przemysław Kotewicz. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- Sekretarz Agnieszka Paturalska-Miehlau  
- radny powiatu nowomiejskiego Wicestarosta Marcin Buliński oraz Wacław Jabłoński wym. 
w załączniku nr 2 do protokołu 
- radca prawny Zbigniew Drzystek  
- Skarbnik Gminy Ewa Śpiżewska 
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska  
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski  
- Prezes Zakładu Usług Komunalnych Leszek Moczadło  
- Komendant Gminny Ochotniczych Straży Pożarnych Janusz Łupaczewski 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 3 do protokołu  
 
Porządek obrad:  

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Gminy. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania i wnioski. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2012r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe 

Miasto Lubawskie na lata 2013-2034. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 

2013r. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania ze świetlic wiejskich 

Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 
11. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
12. Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Przebieg obrad: 
 
Ad 1 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Sekretarzem Sesji wybrano radną Mirosławę Granica. 
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Ad 3 
Przyjęcie protokołu z XXVIII Sesji Rady Gminy. 
Sekretarz obrad XXVIII Sesji radny Zbigniew Wiśniewski poinformował, że zapoznał się z 
protokołem, treść odzwierciedla przebieg obrad i wnioskował o przyjęcie. 
Nie wniesiono uwag. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie przyjęła protokół z XXVIII Sesji. 
 
Ad 4 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Nie zgłoszono zmian do porządku obrad. 
 
Ad 5 
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
Wójt przedłożył sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 6 do 27 
grudnia 2012 r.: 
W dniach 6-7 grudnia Wójt przebywał na urlopie. 
W imieniu Wójta Pani Krystyna Danielewska – Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty 
uczestniczyła w uroczystości nadania imienia i sztandaru Szkole Podstawowej nr 2 w Nowym 
Mieście Lubawskim oraz w inauguracji Uniwersytetu III Wieku w Nowym Mieście Lubawskim. 
Natomiast Pan Andrzej Andrzejewski – Dyrektor Gminnego Centrum Kultury reprezentował 
Wójta podczas plenerowego spotkania przy " Choince życzeń" w Bratianie. 
- 9.12.2012 Sekretarz Gminy uczestniczyła w spotkaniu mikołajkowym w miejscowości 
Bagno. 
- 10.12.2012 Wójt brał udział w Zgromadzeniu Związku Gmin Ziemi Nowomiejskiej, na 
którym podjęto decyzję o rozwiązaniu Związku. 
- 11.12.2012 Wójt aktualizował podpis elektroniczny w Toruniu, 
W tym dniu w związku z nieobecnością Wójta Pan Stanisław Bielecki – Kierownik Referatu 
Inwestycji i Rozwoju uczestniczył w posiedzeniu Zarządu Powiatu Nowomiejskiego, podczas 
którego omówiona została sprawa funkcjonowania przystanków autobusowych przy drogach 
powiatowych. 
12.12.2012 
- podpisał akty notarialne: na sprzedaż działki budowlanej w Jamielniku,                                        
oraz z Nadleśnictwem Jamy w sprawie służebności przesyłu, 
- uczestniczył w naradzie z sołtysami w celu zaopiniowania projektu uchwały i regulaminu 
korzystania ze świetlic wiejskich, 
- uczestniczył w posiedzeniu komisji doraźnej Rady Gminy ds. racjonalizacji wydatków 
oświatowych i kulturalnych. Na pierwszym posiedzeniu dokonano analizy ekonomicznej tych 
wydatków.  
13.12.2012 
- Wójt złożył życzenia mieszkańcowi Gwiździn z okazji 90-tych urodzin,  
- oraz złożył gratulacje 5 parom małżeńskim z okazji 50-lecia pożycia małżeńskiego, 
14.12.2012 
- brał udział w Zgromadzeniu Związku Gmin „Czyste Środowisko”, 
- przewodniczył posiedzeniu Zarządu Oddziału Miejsko-Gminnego Ochotniczych Straży 
Pożarnych. 
15.12.2012 
- uczestniczył w uroczystości otwarcia turnieju tenisa stołowego w Jamielniku, 
17.12.2012  
Wójt spotkał się z przedstawicielami Marathon Oil, w celu zapoznania się z planami dalszych 
prac poszukiwawczych. 
18.12.2012  
- podpisał umowę z Bankiem Spółdzielczym w sprawie kredytu, 
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- uczestniczył  w spotkaniu z Wicemarszałkiem Witoldem Wróblewskim w sprawie rozkładu 
jazdy pociągów i likwidacji dwóch połączeń na trasie Jabłonowo Pom.-Jamielnik-Iława. 
19.12.2012  
- uczestniczył we wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Gminy dotyczącym budżetu na 2013 
rok, 
- wziął udział w zorganizowanej po raz drugi Wigilii dla Osób Samotnych, 
20.12.2012 
- uczestniczył w spotkaniu noworocznym zorganizowanym przez Starostwo Powiatowe i 
Urząd Miasta, 
- spotkał się z pracownikami Urzędu Gminy i jednostek podległych by podzielić się opłatkiem                       
i złożyć życzenia z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia i Nowego Roku, 
21.12.2012 
- podpisał akt notarialny dotyczący obniżenia majątku Zakładu Usług Komunalnych, 
- wziął udział w spotkaniu wigilijnym zorganizowanym przez Szkołę Podstawową w Tylicach, 
22.12.2012 Sekretarz reprezentowała Wójta podczas spotkania Wigilijnego w Chroślu. 
28.12.2012 brał udział w rozprawie sądowej dotyczącej mostu znajdującego się w ciągu drogi 
gminnej w miejscowości Bratian. 
 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności Wójt i urzędnicy podejmowali następujące 
działania: 
W okresie od 5 do 27 grudnia br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- wycięto zakrzaczenia przy następujących drogach: Gwiździny – Krzemieniewo, Lekarty – 
Gryźliny, Bratian – Nawra, Nawra – Marzęcice oraz w miejscowościach: Radomno, Lekarty, 
Bratian, Tylice w kierunku Piekiełka,  
- nawieziono  około 220 ton otoczaka (z Iławy) na  drogę gminną w Radomnie stanowiącą 
dojazd na Tabory,  
- uruchomiono „Akcję Zima 2012/2013” polegającą na odśnieżaniu dróg gminnych i 
zwalczaniu gołoledzi,  
- wykopano rów odwadniający przy drodze gminnej w Lekartach, 
- wycięto 5 drzew ( topola) przy drodze gminnej w Lekartach, 

W listopadzie i grudniu zebrano 4,2 tony rolniczych odpadów poprodukcyjnych z 
następujących miejscowości: Radomna - 367 kg, Kaczku - 30 kg, Pacółtowa – 139 kg, 
Chrośla - 158 kg, Pustek – 120 kg, Lekart - 658 kg, Nowego Dworu Bratiańskiego - 464 kg, 
Tylic - 96 kg, Gwiździn - 589 kg, Bratian - 510 kg, Skarlin – 1137 kg. Razem 4 268 kg. 
Pozostałe miejscowości tj. Gryźliny, Jamielnik, Bagno, Mszanowo, Łąki Bratiańskie i Nawra               
nie zgłosiły potrzeby odbioru w/w odpadów. 

W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec listopada były 662 
zarejestrowane osoby bezrobotne, czyli o 37 osób więcej niż według stanu na koniec 
października.  

Dokonano odbioru inwestycji dotyczącej wymiany systemu grzewczego i zastosowania 
pomp ciepła w Zespole Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie. 

W związku ze spotkaniem, które odbyło się na stacji Jamielnik w dniu 5 listopada br., PKP 
SA Oddział Gospodarowania Nieruchomościami w Gdańsku złożył ponowną propozycję 
wynajęcia Dworca w Jamielniku.  

Urząd Gminy otrzymał z Urzędu Marszałkowskiego zwrot środków w wysokości 16 736,92 
zł., wydatkowanych na budowę przystani kajakowej w Mszanowie, 

Gmina otrzymała do wiadomości pismo Starostwa Powiatowego w Nowym Mieście 
Lubawskim skierowane do Pana Witolda Wróblewskiego – członka Zarządu Województwa 
Warmińsko-Mazurskiego, w którym przedstawiono propozycję zmiany rozkładu jazdy 
pociągów z uwzględnieniem potrzeb społecznych. 

Urząd Marszałkowski przeprowadził kontrolę projektu dotyczącego wymiany dachu 
świetlicy miejscowości Pustki. Kontrola nie wykazała nieprawidłowości. 
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Gmina otrzymała informację dotyczącą zwrotu dofinansowania za remont świetlicy w 
Nowym Dworze Bratiańskim. 

Gmina otrzymała informację, że projekt dotyczący Przebudowy drogi Gwiździny – 
Krzemieniewo znajduje się po naborze uzupełniającym na czwartym miejscu listy 
rankingowej projektów realizowanych w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg 
Lokalnych. Pomyślny udział w naborze uzupełniającym zapewni dofinansowanie w 
wysokości 50 % wartości inwestycji. Z 35 gmin biorących udział w konkursie dofinansowanie 
otrzyma 11 gmin. Również projekt dotyczący zakupu kserokopiarki oraz dodatkowego 
oprogramowania pn. Rozwój i promocja E-usług publicznych w Gminie Nowe Miasto 
Lubawskie znalazł się na pierwszej pozycji po ocenie merytorycznej wniosków o 
dofinansowanie w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Warmia i Mazury na lata 
2007 – 2013. Planowany termin podpisania umowy to 31.12. br. 

 
Przeprowadzono następujące zamówienie publiczne powyżej 14 tys. euro: 

- udzielenie i obsługa kredytu długoterminowego w wysokości 4 500 000,00 zł na spłatę 
wcześniej zaciągniętych zobowiązań Gminy, 
- zimowe utrzymanie dróg gminnych w sezonie zimowym 2012-2013 –II przetarg, 
- dostawa oleju opałowego lekkiego do szkół położonych na terenie Gminy w 2013 roku, 
- dostawa energii elektrycznej na potrzeby Gminy Nowe Miasto Lubawskie i jej jednostek 
organizacyjnych, 
- dostawa oleju opałowego lekkiego w 2013 roku na potrzeby Urzędu Gminy i  budynku 
mieszkalnego w Gwiździnach (pałac), 
 
W ramach zamówień publicznych do 14 tys. euro przeprowadzono postępowanie dotyczące 
dostawy węgla kamiennego typu „kostka” do kotłowni Biblioteki Gminnej w Gwiździnach w 
roku 2013”. 

 
W okresie międzysesyjnym Wójt wydał następujące zarządzenia: 

- 11.12.2012r. w sprawie ustalenia stawki bazowej czynszu za 1 m2 powierzchni użytkowej 
lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, 
- 12.12.2012r. w sprawie zamiany nieruchomości stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie (dz. nr 61 obręb Bagno), na nieruchomość stanowiącą własność Pana Leszka 
Lotek (dz. nr 48/1 obręb Bagno), 
- 14.12.2012r. w sprawie pełnomocnictwa ogólnego dla Dyrektora Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Mszanowie,  
- 14.12.2012r. w sprawie upoważnienia Dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Mszanowie do prowadzenia postępowań i wydawania decyzji w zakresie wspierania rodziny, 
- 18.12.2012r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaży i przeprowadzenia przetargu na 
sprzedaż drewna stanowiącego własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie oraz powołania 
komisji przetargowej, 
- 19.12.2012r. w sprawie otwartego konkursu ofert na realizację w 2013 roku zadań 
publicznych w zakresie wspierania i upowszechniania kultury fizycznej. 
 
Ad 6 
Zapytania i wnioski. 
Radny Stefan Ławicki prosił o bardziej szczegółowe informacje na temat sprawy sądowej 
dotyczącej mostu w Bratianie, o czym mówił Wójt w sprawozdaniu. 
 
Radny Zdzisław Domżalski zapytał Prezesa Zakładu Usług Komunalnych dlaczego  w 
Gwiździnach jest niskie ciśnienie wody, zwłaszcza w nowym bloku. 
W sprawozdaniu Wójt mówił o spotkaniu z firmą Marathon Oil, radny prosił o więcej 
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informacji. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski zapytał kiedy dokładnie, z dokładnością do miesiąca, został 
opracowany projekt na drogę Nawra-Ustronie i ile czasu pozostało na ewentualne 
rozpoczęcie inwestycji, aby dokumentacja nie przedawniła się.   
 
Sołtys Kazimierz Domżalski  zwrócił uwagę, że po zakończeniu prac poszukiwawczych 
urządzenia miały być zdemontowane i nic nie miało się dziać. Jest odwrotnie. Teraz dosyć 
duży samochód z innej firmy dowoził podobno chlorek potasu, czy coś takiego i sypali w 
ziemię.   
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na 2012r. 
Zmiany  budżetu omówiła Skarbnik. 
W załącznik nr 1: 
- zmniejszenie dochodów o kwotę 152.771,- zł. 
- dział 700 – zmniejszenie odsetek o 7.484,49 zł, 
- w dziale 75601 – podatek od działalności gospodarczej osób fizycznych zmniejszenie o 
5.000 zł, 
- w dziale 75615 – odsetki od nieterminowych wpłat podatku od osób prawnych zmniejszenie 
o 13.000 zł,  
- podatek od nieruchomości zmniejszenie o 7.400 zł, 
- podatek rolny zmniejszenie o 18.000 zł, 
- podatek od środków transportowych zwiększenie o 4.000 zł, 
- odsetki od nieterminowych wpłat z tytułu podatków i opłat zmniejszenie o 3.500 zł 
- subwencja uzupełniająca – zwiększenie o 18.018 zł, 
- dofinansowanie inwestycji – przebudowa systemu grzewczego w Bratianie zmniejszone o 
116.173,51 zł, które Gmina miała otrzymać, ale część inwestycji zostanie zakończona na 
początku  stycznia przyszłego roku i te środki zostały wprowadzone w tym dziale do budżetu 
na przyszły rok.  
- pomoc społeczna: zwiększenie dotacji celowej o 769 zł na świadczenia rodzinne. 
W załączniku nr 2: 
- w dziale 010 inwestycje zwiększenie o 1.305 zł na przyłącze wodociągowe, 
- drogi - zwiększenia: zakup materiałów 1.600 zł, na zakup pozostałych usług 20.200 zł, 
wprowadzono nową pozycję § 458 – odsetki za nieterminową zapłatę za budowę drogi 
50.593 zł, wydatki inwestycyjne realizowane w ramach funduszu sołeckiego zwiększenie o 
4.048 zł, co wynika z nieco wyższych faktur, aniżeli planowano.  
- gospodarka mieszkaniowa składki na ubezpieczenia społeczne zwiększenie o 216 zł, zakup 
pozostałych usług o 7.700 zł.  
- administracja - zwiększenia: zakup materiałów i wyposażenia o 7.000 zł, zakup pozostałych 
usług o 15.000,36 zł, opłaty za usługi telefoniczne komórkowe o 800 zł.  
- straże pożarne: wydatki osobowe niezaliczane do wynagrodzeń (za wyjazdy do zdarzeń)  
zmniejszenie o 3.800 zł, składki na ubezpieczenie społeczne strażaków – zwiększenie o 301 
zł, wynagrodzenia bezosobowe zwiększenie o 2.500 zł, zakup materiałów zwiększenie o 
1.889 zł, zakup energii zmniejszenie o 4.000 zł, wstawiono nowy paragraf - zakup usług 
remontowych – 5.000 zł, zakup usług pozostałych zmniejszenie o 3.400 zł,  
- zarządzanie kryzysowe zmniejszenie o 244 zł, 
- oświata: wydatki ogólnie zmniejszono o 195.354,23 zł, w tym w wydatkach osobowych 
niezaliczanych do wynagrodzeń (dodatki wiejskie) o 8.300zł, w wynagrodzeniach 
pracowników w szkołach podstawowych o 25.750 zł, składki ZUS o 490 zł, fundusz pracy 
269 zł, zakup materiałów i wyposażenia o 35.000 zł, zakup energii 16.636 zł, zakup usług 
remontowych 990 zł, zakup usług pozostałych zwiększenie o 5.000 zł. wydatki inwestycyjne 
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wynikające z realizacji projektu „pompy ciepła” zmniejszenie o 88.081,51 zł (środki unijne), 
natomiast środki własne zmniejszenie o 22.912,72 zł.  
- oddziały przedszkolne: wynagrodzenia zwiększenie o 150 zł, składki na ubezpieczenie o 
400 zł, fundusz pracy o 25 zł, zakup materiałów zmniejszenie o 1.000 zł.  
przedszkola wysokość środków nie ulega zmianie, ale rozdzielono na dwa paragrafy 231-
dotacja, którą gmina przekazuje do innych gmin, i § 254 dotacja dla niepublicznego 
przedszkola w Radomnie.  
-  gimnazja: wydatki osobowe niezaliczane do wynagrodzeń zmniejszenie o 100 zł, 
wynagrodzenia pracowników zwiększenie o 6.200 zł, zakup materiałów i wyposażenia 
zmniejszenie o 6.000 zł, stołówki szkolne: wynagrodzenia pracowników zmniejszenie o 1.300 
zł i składki na ubezpieczenia społeczne o 300 zł. 
- pomoc społeczna: zmiany wynikają z decyzji Urzędu Wojewódzkiego. W sumie 
zmniejszenie wynosi 81.541 zł. W Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej zmniejszono 
zakup pozostałych usług o 1.200 zł oraz delegacje o 600 zł.  
- gospodarki komunalna zwiększenie składek do Związku Gmin Ostródzko-Iławskich o kwotę 
5.013 zł.  
- oświetlenie ulicznie zwiększenie o 10.500 zł, 
- świetlice i kluby zwiększenie o 914,87 zł na zakup usług pozostałych,  
- obiekty sportowe (boisko Orlik) – zwiększenie o 100 zł na zakup materiałów i wyposażenia, 
zakup usług pozostałych o 2.700 zł, usługi telefonii stacjonarnej zwiększenie o 300 zł. 
- działalność sportowa: zakup materiałów zwiększenie o 500 zł,  zakup usług pozostałych 
zmniejszono o 3.100 zł.  
Zmieniony został również załącznik nr 3 w zakresie zmniejszenia dochodu na zadanie – 
zmiana systemu grzewczego w szkole w Bratianie.  
W załączniku 3a zmiana kwoty na budowę przyłącza wodociągowego.  
 
Radna Mirosława Granica zapytała o zmniejszenie wydatków na dodatki wiejskie dla 
nauczycieli. 
 
Skarbnik odpowiedziała, że projekt zmian w oświacie został opracowany przez główną 
księgową. Budżet zawsze planowany jest z niewielką rezerwą.  
 
Radny Roman Brzeski czy rezerwa musi być, aż tak wysoka.  
 
Skarbnik odpowiedziała, że nie jest w stanie zweryfikować tego. W przyszłorocznym 
budżecie rezerwy już nie będzie, ze względu na oszczędność.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXIX/171/2012 
zmieniaj ącą uchwał ę Nr XV/81/11 z dnia 30 grudnia 2011r. w sprawie uch walenia 
bud żetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2012r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie na lata 2013-2034. 
 
Skarbnik poinformowała, że w stosunku do wcześniejszego projektu, prognoza nie 
przewiduje kredytu w roku 2013. Zmniejszone zostały również wydatki na zadania 
inwestycyjne. Zmiany dotyczą tylko roku 2013 i są zgodne z projektowanym budżetem. 
Przedstawiła strukturę dochodów i wydatków oraz stan zadłużenia Gminy do roku 2034 jak w 
załączniku do uchwały. 
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Nie zgłoszono pytań. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXIX/172/2012 w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy N owe Miasto Lubawskie na lata 
2013-2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2013r. 
 
Skarbnik poinformowała, że ostateczna wersja budżetu była dyskutowana na posiedzeniu 
Komisji i jedyna zmiana polega na uwzględnieniu po stronie dochodów i wydatków środków, 
które Gmina otrzyma na zadanie inwestycyjne w Bratianie – zmiana systemu grzewczego w 
szkole. 
 
Radna Barbara Grzywacz zapytała czy zmiana systemu grzewczego w szkole w Bratianie 
znajduje się w dziale gospodarka mieszkaniowa.  
 
Skarbnik odpowiedziała, że nie.  
 
Radna Barbara Grzywacz spytała dlatego, że jest duża zmiana w tym dziale. W pierwszej 
wersji była ta sama kwota, która jest teraz. Na poprzedniej Komisji otrzymaliśmy materiały, w 
których w dziale gospodarki mieszkaniowej było 118.000 zł, teraz jest 418.000 zł, po stronie 
dochodów. 
 
Skarbnik odpowiedziała, że są to dochody ze sprzedaży mienia. Dochody z tego tytułu w 
2012 roku wynoszą 380.000 zł. Gmina dysponuje działkami dlatego ustalono taki plan. 
Stwierdziła, że na ostatnim posiedzeniu Komisji ta kwota była uwzględniona. 
 
Przewodniczący Rady i radna Grzywacz stwierdzili, że tej kwoty nie było. W tym paragrafie 
było 118.000 zł.  
 
Skarbnik odpowiedziała, że te dochody były wykazane w dochodach bieżących i 
majątkowych.  
 
Wójt uważa, że jest to budżet na miarę możliwości. Życzeniem Wójta, radnych i 
społeczeństwa jest, aby inwestycji i środków na realizację było jak najwięcej. Dochody 
kształtują się na tym samym poziomie, a wydatki rosną i dlatego środków brakuje. Udało się 
zamknąć budżet na 2013 rok nie zaciągając kredytu, planując kilka inwestycji i nie 
rezygnując z budowy drogi na odcinku 1,5 km. Dzięki cięciom w każdym dziale udało się 
zarezerwować środki na wkład własny. Pozytywne jest to, że budżet udało się zamknąć bez 
zaciągania kredytu. Wójt prosił o przyjęcie budżetu. 
 
Radna Mirosława Granica wyraziła zadowolenie, że budżet udało się spiąć. Jako 
Przewodnicząca Komisji Oświaty stwierdziła i przestrzegła, że w związku ze zdjęciem rezerw 
w oświacie, na koniec 2013 roku mogą wystąpić braki środków. 
 
Przewodniczący Rady wyraził zadowolenie, że nie planuje się kredytu. Dyskutować można, 
które inwestycje są ważniejsze, czy ta, która pozostała w budżecie, czy te skreślone. Tak jak 
mówiła Pani Granica na koniec przyszłego roku może okazać się, że gdzieś zostały 
przeznaczone zbyt małe środki.  
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Skarbnik odpowiedziała, że w ciągu roku będą zmiany, bo trudno ocenić jak będą 
kształtowały się dochody i dotacje.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXIX/173/2012 w sprawie 
uchwalenia bud żetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 2013r. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad 10 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad i trybu korzystania ze świetlic wiejskich Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie. 
Przewodniczący Rady – w związku z tym, że uchwała była kilkakrotnie omawiana na 
komisjach, ostatnio odbyło się spotkanie komisji doraźnej i osiągnięto porozumienie, zapytał, 
czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie uchwały.  
 
Radny Zdzisław Domżalski zwrócił uwagę, na kwestię zużycia energii elektrycznej w 
świetlicach. Było to tematem obrad Komisji Rewizyjnej. W niektórych bardzo małych 
świetlicach są bardzo wysokie rachunki za energię. Wnioskował o sprawdzenie.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXIX/174/2012 w sprawie  
ustalenia zasad i trybu korzystania ze świetlic wiejskich Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad 11 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzielił Wójt: 
- w sprawie mostu w Bratianie wyjaśnił, że sprawa dotyczy żądania zapłaty za miesiąc  
bezumownego użytkowania mostu. W dniu dzisiejszym odbyła się druga rozprawa sądowa, 
w której Wójt osobiście uczestniczył. Wstępny wyrok Sąd ma wydać  w dniu 11 stycznia. Tak 
jak Wójt wcześniej informował Radę, stanowisko Gminy jest takie, że most jest częścią 
składową drogi publicznej – gminnej, w związku z tym nie może być przedmiotem obrotu 
handlowego. Pozostaje poczekać czy sąd podzieli argumentacje Gminy.   
 
Radca prawny dodatkowo wyjaśnił, że Państwo Katkowscy wystąpili o odszkodowanie za 
bezumowne użytkowanie przez mieszkańców Gminy tego mostu za okres za styczeń 2003 
roku. Stanowisko Gminy jest takie jak przedstawił Wójt. W dniu 11 stycznia Sąd ma wydać 
wstępny wyrok w tej sprawie rozstrzygający kwestię własności mostu. Państwo Katkowscy 
twierdzą, że są właścicielami tej budowli, natomiast Gmina twierdzi, że jest to część 
składowa drogi. Sąd ma rozstrzygnąć kwestię zarzutu przedawnienia roszczenia. Jeżeli Sąd 
uwzględni zarzut przedawnienia oraz, gdy uzna, że Państwu Katkowskim nie przysługuje 
prawo własności, to sprawa się kończy. Jeżeli uzna inaczej, to sprawa potoczy się dalej w 
kierunku ustalenia kwoty odszkodowania. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy na rozprawie poruszana była sprawa niezgodności 
rzeczywistego wymiaru mostu, aniżeli zapisane w księdze wieczystej.   
 
Radca odpowiedział, że sprawa była podnoszona. Jednakże nie zmienia to istoty sprawy, bo  
nie ma wątpliwości co do kwestii mostu, którego dotyczy roszczenie. Może mieć znaczenie, 
jeżeli Sąd stwierdzi, że trzeba sprawę kontynuować w kierunku ustalenia odszkodowania. Na 
razie te kwestie zostały na boku, wobec konieczności rozstrzygnięcia spraw zasadniczych: 
własności i przedawnienia.  
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Pan radny Domżalski zgłaszał problem niskiego ciśnienia wody. Wójt przekaże sprawę 
Prezesowi ZUK.   
 
Prezes ZUK odpowiedział, że zapozna się ze sprawą i telefonicznie odpowie radnemu.  
 
Pan radny Domżalski pytał również o szczegóły spotkania z przedstawicielami firmy 
Marathon OIL. O te same informacje prosił także sołtys z Nowego Dworu. Wójt odpowiedział, 
że na spotkaniu przedstawiciele firmy poinformowali, że zakończono prace wiertnicze. Trwają 
jeszcze badania przepuszczalności skał, ale nie jest to proces szczelinowania. W tej chwili 
oczekuje się na efekty prac poszukiwawczych, trwa analiza odwierconego rdzenia. 
Szczelinowanie będzie dalszym procesem, o ile prognozy co do złóż gazu będą 
optymistyczne. Nikt nie przekazywał informacji na temat przewozu związków chemicznych.  
Szczegółowej odpowiedzi Wójt udzieli na następnej Sesji, po złożeniu zapytania do firmy.  

Pan radny Wiśniewski pytał kiedy przewiduje się realizację budowy drogi Nawra-
Ustronie oraz kiedy przedawni się dokumentacja. Wójt odpowiedział, że generalnie staramy 
się i podejmujemy takie działania, aby dokumentacja nie przedawniła się. Problem realizacji 
inwestycji jest radnym znany. Jeżeli znajdą się środki w budżecie, to inwestycja będzie 
realizowana, bo opinia radnych w tym zakresie jest pozytywna. O terminie opracowania i 
przedawnienia dokumentacji poinformuje Pan Bielecki. 

 
Pan Bielecki odpowiedział, że omawiał tę sprawę na Sesji w styczniu 2012r. i 

przypomniał, że prace projektowe zakończyły się  17 czerwca 2011 roku, natomiast 
pozwolenie na budowę zostało wydane 8 sierpnia 2011r., czyli dokumentacja przedawnia się 
w dniu 9 sierpnia 2014 roku.  

 
Pan Marek Miecznikowski zapytał kiedy przedawni się projekt na budowę drogi 

dojazdowej do świetlicy w Chroślu. Stwierdził, że nie musi to być droga asfaltowa może być z 
polbruku.  

 
Pan Bielecki odpowiedział, że nie jest przygotowany na tak szczegółowe pytania.  
 
W sprawie wniosku radnego Domżalskiego dotyczącego zużycia energii w świetlicach 

Wójt odpowiedział, że sprawdzi i udzieli odpowiedzi.  
 

Radny Stefan Ławicki uważa, że problem polega na tym, że świetlice są razem z remizami 
OSP i ze względu na garażują w nich samochody strażackie, muszą być ogrzewane. Tak jest 
w Bratianie.  
 
Radny Domżalski odpowiedział, że zużycie energii w świetlicy w Bratianie nie było 
analizowane. Komisja zajmowała się świetlicą m.in. w Nawrze, Gwiździnach gdzie za okres 
styczeń – 31 sierpień 2012r. za energię zapłacono około 3.000 zł.  
 
Sołtys z Nawry wyjaśnił, że to nie możliwe, bo zużyte są tylko 2 KW.   
 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Bożena Hoppe poinformowała, że Komisja analizowała 
zużycie energii w świetlicach za okres 1 stycznia do 31 sierpnia 2012r. Odczytała fragment 
protokołu dotyczący tej kwestii. 
Analizując przedstawioną informację Komisja stwierdziła wysokie zużycie energii elektrycznej 
w niektórych świetlicach: 
- w Nawrze za kwotę 3.214, 89 zł,  
- w Gwiździnach – 3.063,77 zł, wpłata sołtysa 415,80 zł, różnica 2.647,97 zł 
- w Jamielniku -  4.111,90 zł, wpłata sołtysa 1.253,16 zł, różnica 2.858,74 zł 
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- w Lekartach – 3.855,88 zł, wpłata sołtysa 950 zł, różnica 2.905,88 
- w Gryźlinach - 2.464,96 zł, 
- w Pacółtowie - 3.831,55 zł, wpłata sołtysa 512 zł, różnica 3.319,55 zł 
- w Chroślu -  4.491,47 zł, wpłata sołtysa 1.949 zł, różnica 2.542,47 zł, 
- w Kaczku – 1.383,94 zł, 
- w Nowym Dworze – 507,18 zł, 
- w Pustkach – 886,48 zł, wpłata sołtysa 192 zł, różnica 694,48 zł, 
- w Skarlinie  - 4.054,07 wpłata 1.065,80 zł, różnica 2.988,27 zł, świetlica wykorzystywana 
jest również na salę gimnastyczną. 
Ogólnie koszt zużycia energii w świetlicach wynosi za okres 8 miesięcy 2012 roku - 
31.866,09 zł, natomiast sołtysi dokonali wpłat na kwotę 6.337,76 zł.  
Pani Hoppe stwierdziła, że jest to duża kwota, nawet w świetlicy w Gwiździnach. Sprawdzić 
trzeba czy biblioteka posiada własny licznik.  
 
Wójt odpowiedział , że sprawdzi. 
 
Sołtys z Nawry wyjaśnił, że sprawdzał i pobierane jest wyłącznie światło. Jak wyłączył, to 
licznik nie pracował i trudno określić skąd taka duża kwota.  
 
Sołtys z Chrośla stwierdził, że najlepiej ta sytuacja wygląda w Chroślu. Jest największa 
wpłata sołtysa. 
 
Wicestarosta podziękował wszystkim za współpracę w roku 2012 i złożył życzenia 
noworoczne.  
 
Wójt podziękował za współpracę w roku 2012 radnym powiatowym, dyrektorom jednostek. 
Rok 2012 był bardzo pracowity ze względu na mnogość inwestycji realizowanych, co rodziło 
określone problemy z wykonawcami czy przeterminowaną dokumentacją. Wójt wyraził 
zadowolenie ze sposobu współpracy z Radą. Przyszły rok ze względu na mniejszą skalę 
inwestycji powinien być spokojniejszy. Złożył życzenia noworoczne. 
 
 
Ad 12 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski 
zamknął obrady XXIX Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
 
 
 
sekretarz obrad                                                      Przewodniczący Rady Gminy  
Mirosława Granica                                                             Roman Biegajski  


